
Internetconsultatie AM sluiting op 14 februari 2016

Geachte heer/mevrouw,

Graag reageert Salland Broadcasting uit Deventer op deze internetconsultatie voor AM. 
Vooraf willen we uw ministerie hierbij er nogmaals op attenderen dat wij in eerste instantie 
opteren voor het in gebruik nemen van een enkele beschikbare vrije analoge frequentie in de 
FM-band in het gebied Salland. Salland Broadcasting wil al vele jaren de kabelkrant-activiteiten 
uitbreiden met een FM-station in het gebied Salland. Daarvoor vragen wij uw ministerie, zoals 
u bekend is, ook al vele jaren ons een frequentie ter beschikking te stellen. Salland 
Broadcasting wil zich met een kleine regionale vergunning voor minimaal 10 jaar richten op de 
regio Salland en zo diversiteit toevoegen aan het radiolandschap. 

Salland Broadcasting streeft het beleid volgens de richtlijnen van de KRCO na. KRCO is de bij 
uw ministerie bekende belangenbehartiger voor de Kleine Regionale Commerciële Omroepen in 
Nederland (hierna genoemd KRCO). Salland Broadcasting wil ook gebruik gaan maken van AM. 
Salland Broadcasting ziet graag dat het frequentiespectrum ook op een dusdanige wijze wordt 
toegewezen zodat duidelijk onderscheid gemaakt kan worden tussen hobbymatig- en 
professioneel gebruik. Dit is noodzakelijk om de toekomstige commerciële exploitatie ook 
realistisch uit te kunnen zetten en vooraf te kunnen afwegen.

Onderstaand de beantwoording van een aantal specifieke vragen.

A: De verdeling van de beschikbare AM-banden dient zo te gebeuren dat er een apart deel van 
het beschikbare spectrum gereserveerd is voor de stations met laag vermogen (1 watt)  en 
hoog vermogen (100 watt). De 100 watt vergunningen dienen als eerste te worden uitgedeeld 
en mogen dan ook slechts uitzenden op dat frequentiedeel dat aan deze partijen wordt 
toegewezen. Op deze wijze zullen de hobbymatige- en serieuze gegadigden elkaar niet in het 
vaarwater zitten. Voor het inzetten van AM voor een evenementenfrequentie adviseren wij ook 
dit apart te houden in een specifiek deel van het beschikbare AM-spectrum.

Vooralsnog lijkt het Salland Broadcasting veel handiger om gebruik van analoge FM-
frequenties ook mogelijk te blijven maken voor evenementengebruik. Verder dient de 
professionele commerciële exploitatie een prioriteit te zijn om de kleinschalige regionale 
radiomarkt (KRCO) kans van slagen te geven in Nederland. Salland Broadcasting vraagt hierbij 
dan ook om dit mogelijk te maken en frequentieruimte op analoog FM daarvoor beschikbaar te 
stellen. 

Bovendien is Salland Broadcasting ook geïnteresseerd om mee te doen met kleinschalige Dab+ 
kavels waarover op dit moment al gesproken wordt met de OLON. Salland Broadcasting wil 
zoals al aangegeven bij uw ministerie via de KRCO meedoen aan de gesprekken om hieraan 
een juiste invulling te kunnen geven. 

B: Wanneer er gegadigden zijn voor de L-Band, kan dit bijvoorbeeld door deze aan een 
specifieke groep met hoog of laag vermogens AM toe te wijzen. Dit kan dan ook direct worden 
ingezet bij een eventuele verdeling.

D: De L-band kan ook geschikt zijn voor professionele vergunninghouders of de hobbymatige 
low power gegadigden en evenementengebruik. De belangstelling hiervoor lijkt op dit moment 
wel gering, maar wanneer er daadwerkelijk serieuze radio op geëxploiteerd kan worden in 
redelijke AM-kwaliteit, zal er door meer diversiteit aan radiostations ook op dit deel van de 
band een positief effect kunnen ontstaan. Er zal wel voldoende bandbreedte moeten zijn voor 
goede geluidskwaliteit in AM. Salland Broadcasting is van mening dat voor professioneel 
gebruik op High Power (100 watt) het beste frequentiegebied beschikbaar dient te komen.

F: Het beschikbare spectrum dient afhankelijk van de uitzendspecificaties, Low Power (1 watt), 
High Power (100 watt) of evenementengebruik, aan de verschillende partijen te worden 
toegewezen. Maak een duidelijk onderscheid tussen inzet van de frequentieruimte. Zorg ervoor 
dat professionele gegadigden zich ook kunnen ontwikkelen en geen hinder ondervinden van 



minder professioneel gebruik op het beschikbare spectrum.
a) Heeft u belangstelling voor een middengolfvergunning onder deze nieuwe categorie? Ja

b) Wat is de omvang van het doelgebied dat u voor ogen heeft? En als deze omvang niet 
gehaald kan worden heeft u dan nog steeds belangstelling voor een middengolf vergunning? 
25 km, ja

c) Wat zou een goede vergunningsduur zijn? 10 jaar

d) Wat is een realistische ingebruikname termijn, binnen hoeveel tijd na vergunningverlening 
kunt u een zendinstallatie in gebruik nemen? Nader te bepalen

e) Hoeveel uren zou u per dag/week/maand willen uitzenden? Wat zou voor u een goede 
ingebruikname verplichting zijn? 24 uur per dag

f) Ziet u reden om per vergunninghouder toe te staan dat hij/ zij meer dan één vergunning 
mag hebben? Zo ja, hoeveel dan en met welk doel? Zo, nee, waarom niet? Nee, er ontstaat 
meer diversiteit per regio door één vergunning per vergunninghouder toe te staan.

g) Heeft u belangstelling voor ander gebruik dan omroep in de middengolf? Zo ja, welk gebruik 
en kunt u dat nader toelichten? Ja, op FM zie richtlijnen KRCO belangenvereniging.

h) Met welk (zenderuitgangs)vermogen zou u willen uitzenden?  100 Watt

i) Welke modulatievorm wilt u gebruiken? Standaard is analoog mono. Momenteel is ook 
mogelijk de digitale mode DRM. Zijn er wensen om nog andere modulatievormen toe te 
passen? Een modulatievorm met de hoogst mogelijk haalbare kwaliteit op AM, en die 
ook beschikbaar is op alle huidige ontvangers

j) Wat is, volgens u, een realistische herhalingsafstand? Dat wil zeggen de minimale afstand 
tot een volgende zender op dezelfde frequentie. 25 km.

k) Welke aanvullende maatregelen kan een vergunninghouder nemen om EMC-problemen te 
voorkomen of probaat op te lossen? Nader te onderzoeken

l) Wat is het geschatte rendement van de door u gewenste antenne? Nader te onderzoeken
m) Heeft u aanvullende wensen of opmerkingen die u aan het ministerie van EZ wilt meegeven 
ten aanzien van dit onderwerp? 

Hopende hiermee van toegevoegde waarde te zijn geweest,
Met vriendelijke groet,

Salland Broadcasting BV.
Deventer.


